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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012 . évi
OVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014 . (II. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a Kormány
tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 152/2014. (VI. 6.) Korm. rendelet 48.* 5., 6., 13 . pontjai '
szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot ,vezető
miniszterhez,

„Mit tesz a kormány annak érdekében, hogy ne növekedjen tovább az anyagi helyzet miat t
családjukból kiemelt gyerekek száma?

Megfogadják-e az ombudsman tanácsait? ”

címmel . A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A biztos hivatalból indított átfogó vizsgálatot annak a feltárására, hogy a gyermekvédelmi
szakellátásba vétellel kapcsolatos hatósági eljárások során miként érvényesülnek a Gyermekjog i
Egyezményben foglalt garanciák, illetve a gyermekvédelmi törvényben meghatározott gyermek i
jogok, az arányosság és a fokozatosság követelménye . Székely László ombudsman rámutatott, hog y
a korábbi vizsgálatok óta nem történt kedvez ő változás : a gyermekvédelmi szakellátásba kerülő
gyermekek közül minden harmadikat most is anyagi helyzete miatt emelik ki a családjából . Úgy
látja, hogy a gyermekek jogait sértő intézkedést megelőzéssel, a gyermekjóléti alapellátás és a z
átmeneti gondozás megerősítésével, valamint az ezeket kísér ő szociálpolitikai intézkedésekke l
lehetne kezelni .
Az ombudsman javaslatai alapján az alábbiakat kérdezem Miniszter Úrtól :

• Miért nem bővítik a normatív típusú gyermekvédelmi,, szociális természetbeni é s
pénzbeli támogatásokat? Hiszen a vizsgálat arra az összefüggésre is rámutatott, hogy aho l
lehetőség van a szociális törvényben meghatározott természetbeni, illetve pénzbel i
támogatások körének bővítésére, és a gyermekjóléti szolgáltatást nyújtók is tudják a
rászoruló családokat segíteni, ott anyagi okból kevesebb gyermeket kell szakellátásba venni .



• Mit tesznek annak érdekében, hogy a család felnőtt tagjai segítséget kapjanak
piacképes szakma elsajátításához, hogy munkahelyek létesüljenek, a családok pedig
életvezetési tanácsokat kapjanak ?

• Mit tesznek azért, hogy az átmeneti gondozás keretében megfelel ő számú helyette s
szülő álljon rendelkezésre ?

• Mit tesznek annak érdekében, hogy csökkenjen az átmeneti gondozást nyújt ó
ellátásokban az intézményi férőhelyek területi eloszlásának egyenetlensége, a nagy
zsúfoltság, a hosszú várakozási idő? '

• Mit tesznek azért, hogy csökkenjen az önkormányzati és szociális bérlakások hiánya?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2017. december 20.
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